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REVISTA PRESEI 

 

 

 PROTEST în Piața Victoriei - ZECI de polițiști ÎNCALCĂ normele pentru 

care dau AMENZI cetățenilor 

Protest uriaș în Piața Victoriei. Zeci de polițiști au ieșit în stradă, nemulțumiți de 

faptul că guvernul refuză să le recalculeze salariile. Interesaant este că oamenii 

legii încalcă regulile pentru care chiar ei dau amenzi românilor care ies în stradă. 

Aceștia au încălcat și prevederile privitoare la numărul participanților și pe cele 

referitoare la distanța pe care trebuie să o păstreze. 

(Sursa: stiripesurser.ro) 

 

 Sindicaliștii CFR ies în stradă: 6 puncte pe care le revendică, în fața 

Guvernului 

Ceferiştii protestează, marţi, în faţa Ministerului Transporturilor, nemulţumiţi de 

măsurile fiscal-bugetare anunţate de Guvern. 

”Confederaţia Sindicală Naţională MERIDIAN şi Federaţia Sindicatelor 

Transportatorilor Feroviari din România resping măsurile de austeritate impuse de 

Guvernul României în contextul pandemiei COVID 19 şi atrag atenţia autorităţilor 

că investiţiile în oameni asigură pacea socială, stabilitate politică şi dezvoltarea 

durabilă a ţării”, au transmis sindicaliştii. 

Aceştia vor protesta, marţi, în faţa Ministerului Transporturilor, între orele 11.00 şi 

13.00. 

”În majoritatea statelor UE, reţeaua de transport feroviar se dezvoltă şi se 

modernizează de la an la an, însă în România, lipsa de viziune strategică, ecologică 

şi socială a Guvernului ne subminează perspectivele unei mobilităţi durabile în 

serviciul cetăţenilor şi a mediului de afaceri. (...)  
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Sistemul de transport feroviar din România se erodează de peste 30 de ani sub 

privirea unui STAT neputincios şi nepăsător, care se auto-canibalizează, surd fiind 

la strigătele disperate ale profesioniştilor şi lucrătorilor din acest domeniu de 

activitate”, mi arată sindicaliştii. 

Aceştia cer: 

1. Aplicarea Legii privind Statutul Personalului Feroviar în anul 2021, cel puţin din 

perspectiva creşterilor salariale şi a posibilităţii de a ieşi cu 5 ani mai repede la 

pensie începând cu luna septembrie 2021, conform acestei legi; 

2. Schimbarea trenurilor vechi cu trenuri noi, achiziţionate pe fonduri europene; 

3. Achiziţionarea a 150 automotoare Desiro noi prin fonduri naţionale şi europene 

şi includerea în Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR) a achiziţiei a 

139 rame electrice noi pentru sistemul de transport feroviar; 

4. Asigurarea schimbului de generaţii prin cursuri de formare profesională la 

CENAFER şi/sau SNTFC CFR Călători SA; 

5. Desfiinţarea Autorităţii pentru Reformă Feroviară; 

6. Stoparea subcompensării CFR Călători şi păstrarea gratuităţii călătoriei 

studenţilor pe calea ferată. 

(Sursa: stiripesurser.ro) 

 

 OFICIAL: Pensiile vor crește abia de la anul, dar nu se știe exact cu cât / 

Alte măsuri prin care Guvernul vrea să reducă cheltuielile 

Punctul de pensie va rămâne în acest an la 1.442 lei, așa cum s-a majorat anul 

trecut, în septembrie. Asta reiese dintr-un proiect de ordonanță de urgență al 

Ministerului Finanțelor. În ceea ce privește anul viitor, se are în vedere creșterea cu 

rata medie anuală a inflației, la care se adaugă cel mult 50% din creșterea reală a 

câștigului salarial mediu brut realizat. Mai exact, nu se știe exact cu cât va crește și 

ce înseamnă „cel mult 50%”. 
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Conform notei de fundamentare, "cuantumul efectiv al majorării și data de 

acordare urmează a se stabili prin legea bugetului asigurărilor sociale de stat" 

Proiect masuri economice pentru buget 

Alte măsuri: 

 Nu se vor acorda vouchere de vacanță pentru bugetari în acest an 

 Dispare sporul de 30% la salariul de bază pentru personalul instituţiilor 

prefectului implicat în activităţi de prevenire şi combatere a efectelor 

pandemiei de COVID-19, cu excepţia prefectului şi subprefectului 

 Studenții de până la 26 de ani vor avea un tarif redus cu 50% pe mijloacele 

de transport local în comun, cu metroul, precum și pentru transportul intern 

auto, transport intern feroviar la toate categoriile de trenuri, clasa a II-a şi 

transport intern naval. Practic se abrogă prevederile prin care studenții să 

beneficieze, în tot cursul anului calendaristic, de gratuitate la transport intern 

feroviar la toate categoriile de trenuri, clasa a II-a. 

 Se prorogă până la 1 aprilie 2022 aplicarea unei legi prin care personalul 

feroviar, atât din cadrul instituțiilor publice cât și din cadrul operatorilor 

economici cu capital majoritar de stat, puteau primi drepturi de natură 

salarială și de asistență socială. 

 Unitățile sanitare din cadrul ministerelor și instituțiilor cu rețele sanitare 

proprii din sistemul național de apărare, ordine publică și securitate națională 

vor putea organiza centre de vaccinare împotriva COVID-19 care 

funcționează în interiorul acestora sau în unități militare, în condițiile 

prevăzute în Strategia de vaccinare împotriva COVID-19 în România, 

aprobată prin Hotărârea Guvernului nr. 1031/2020, cu modificările și 

completările ulterioare. Finanţarea centrelor organizate suplimentar peste 

numărul aprobat prin Strategia de vaccinare împotriva COVID – 19 în 

România, se asigură de la bugetul de stat prin bugetele ministerelor și 

instituțiilor cu rețele sanitare proprii din sistemul național de apărare, ordine 

publică și securitate națională 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-02-15-24608305-0-proiect-masuri-economice-pentru-buget.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-02-15-24608305-0-proiect-masuri-economice-pentru-buget.pdf
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 Pentru personalul ministerelor şi instituţiilor din sistemul naţional de 

apărare, ordine publică şi securitate naţională trimis în misiune permanentă 

în străinătate, cheltuielile privind testarea şi, după caz, vaccinarea acestuia 

pe teritoriul statului unde execută misiunea se vor suporta din bugetele 

instituţiilor trimiţătoare 

 S-a făcut o clarificare privind numărul de zile de concediu la care personalul 

de conducere din unitățile de învățământ preuniversitar și din unitățile 

conexe are dreptul, prin corelarea cu prevederile ce reglementează numărul 

de zile de concediu acordat personalului de îndrumare, conducere și control 

din inspectoratele școlare. Practic, noul articol sună așa: "Personalul de 

conducere, de îndrumare și control din inspectoratele școlare, precum și 

personalul de conducere din unitățile de învățământ preuniversitar și din 

unitățile conexe, beneficiază de concediu de odihnă conform Codului 

Muncii" 

Conform Ministerului Finanțelor: 

 Modificările în ceea ce privește pensiile determină o reducere a necesarului 

de finanțare în anul 2021 de 8,922 miliarde lei, respectiv 0,8% din PIB. 

 Neacordarea voucherelor de vacanță în anul 2021 determină o reducere a 

deficitului bugetar cu 1,653 miliarde lei, respectiv 0,15% din PIB. 

 Eliminarea sporului de 30% pentru personalul instituţiilor prefectului 

determină o reducere a necesarului de finanțare în anul 2021 de 23,8 

milioane lei. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Parlament: Birouri permanente reunite; cererea de revocare a Avocatului 

Poporului şi rapoartele TVR şi SRR, pe ordinea de zi 

Birourile permanente ale Camerei Deputaţilor şi Senatului se reunesc marţi în 

şedinţă, pe ordinea de zi aflându-se, printre altele, cererea de revocare din funcţie a 

Avocatului Poporului şi respingerea rapoartelor de activitate în cazul Radioului şi 

Televiziunii Publice. 
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Miercuri va fi convocat plenul reunit, a anunțat preşedintele Camerei Deputaților, 

Ludovic Orban. 

"Vor mai fi puncte pe care le considerăm importante la reuniunea Birourilor 

permanente reunite în vederea plenului, cum ar fi cererea de revocare a Avocatului 

Poporului, alături de raport. Este raportul prezentat de Avocatul Poporului. De 

asemenea, am discutat la nivelul coaliţiei să introducem pe ordinea de zi 

respingerea rapoartelor depuse de conducerea Televiziunii Române şi a Radioului 

Public. Există mai multe proiecte legislative privitoare la modificarea legii privind 

statutul deputaţilor şi senatorilor, depuse de PNL şi USR, am înţeles că există şi o 

propunere din partea opoziţiei privitoare la desfiinţarea pensiilor speciale pentru 

parlamentari. O să fie puncte de introdus pe ordinea de zi şi ar fi trebuit să fie 

rezolvate încă din legislatura trecută", a declarat luni Orban, la Parlament. 

Potrivit preşedintelui PNL, Avocatul Poporului ar trebui schimbat "cât mai repede 

posibil", având în vedere "atitudinea" Renatei Weber, în perioada de când a fost 

numită în funcţie. Orban a explicat că solicitarea de revocare a Avocatului 

Poporului se bazează "pe faptul că a generat excepţii de neconstituţionalitate la 

Curtea Constituţională care au fost respinse de CCR, pe atitudinea pe care a avut-o 

în perioada pandemiei, care a generat extrem de multe probleme în apărarea 

sănătăţii şi vieţii oamenilor, şi, în general, pe conduita partizană pe care a avut-o în 

raport cu procesul de legiferare şi, mai ales, cu proiectele de lege adoptate de 

Parlament". 

Întrebat dacă se ia în calcul şi o schimbare a legilor privind SRR şi SRTv, el a 

răspuns că, deocamdată, se doreşte "să se pună punct actualelor conduceri". 

"Ceea ce s-a întâmplat în ultima perioadă în aceste două instituţii reprezintă 

argumente extrem de solide pentru a înceta prin respingerea rapoartelor", a spus 

Orban. 

El a amintit că raportul TVR pe 2019 a fost respins de comisiile de specialitate, dar 

nu a fost introdus pe ordinea de zi a plenului reunit. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Economia României a pierdut -3,9% în 2020, datorită unei recuperări 

trimestriale de +5,3% pe finalul anului. Este una dintre cele mai mici 

contracții din UE, în anul pandemiei. 

Statistica oficială anunță că în Trimestrul IV din 2020 economia românească a 

crescut cu 5,3% față de trimestrul anterior, dar s-a situat la un nivel de -1,7% 

(ajustat) față de același trimestru din anul 2019. 

 

Evoluția PIB trimestrial în anul pandemiei arată așadar un singur trimestru de 

scădere față de trimestrul anterior (T2), dar în toate cele trei trimestre de după 

declanșarea pandemiei au fost la un nivel mai mic decât cele corespondente din 

2019. 

 

Deși recuperarea a încetinit în T4 față de trimestrul al III-lea, aceasta a rămas totuși 

la un nivel surprinzător de mare, poziționând România între țările cu cea mai mică 

scădere economică din UE (media estimată de Eurostat la nivelul Uniunii -4,8%) 
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INSSE mai precizează că a revizuit în creștere rezultatele Trimestrului I 2020, 

comparativ cu trimestrul IV 2019, precum și rezultatele Trimestrului III 2020, 

comparativ cu trimestrul II 2020, de la +5,8%, la +6,1%. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Ministerul de Finanțe a împrumutat 1,2 miliarde de lei de la bănci, dublu 

față de nivelul programat, la o dobândă anuală de 2,30%. Obligațiunile au 

scadența în iunie 2026. 

Ministerul de Finanțe a împrumutat de la bănci suma de 1,21 miliarde de lei, peste 

nivelul programat de 600 de milioane de lei, la o dobândă anuală de 2,30%. 

Obligațiunile au scadența în iunie 2026. 

Din valoarea nominală adjudecată de 1,21 miliarde de lei , suma oferita de bănci în 

nume și cont propriu s-a ridicat la 971 milioane lei, iar în contul clienților la 105 

milioane lei.  Ofertele necompetitive au fost de 142 milioane lei. 
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Volumul total al cererii a fost de 1,49 miliarde lei, din care ofertele competitive au 

totalizat 1,34 miliarde lei, iar cele necompetitive 142 milioane lei. 

Rata cuponului a fost de 3,25%, iar randamentul până la maturitate aferent prețului 

acceptat a fost de 2,31%. 

La licitație au participat șapte dealeri primari. 

Joi, Ministerul Finanțelor a împrumutat 1,2 miliarde de euro de la bănci, în două 

emisiuni de titluri de stat, la dobânzi anuale de 0,65%, respectiv 0,09% 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Datoria externă a României a crescut cu 20% în anul 2020 (plus 15,6 mld. 

euro), pe fondul reducerii investițiilor străine cu 60%. Este cea mai mare 

creștere anuală a datoriei externe pe termen lung, dar rata anuală s-a redus, 

datorită dobânzilor mai mici și a unei scăderi de 3% a datoriilor pe termen 

scurt. 

 

BNR anunță că în 2020 datoria externă pe termen lung a României a ajuns la 91,2 

miliarde de euro (72,8 la sută din totalul datoriei externe), în creștere cu 22,8% față 

de 31 decembrie 2019. În același timp, datoria externă pe termen scurt a înregistrat 

nivelul de 34,1 miliarde de euro, în scădere cu 3,6% la sută față de 31 decembrie 

2019. 

https://www.zf.ro/banci-si-asigurari/ministerul-finantelor-a-imprumutat-1-2-mld-euro-de-la-banci-in-doua-19914447
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Rata serviciului datoriei externe pe termen lung a coborât la 18,6% în 2020, 

comparativ cu 19,3% în 2019. 

În această perioadă investiţiile directe ale nerezidenţilor au scăzut la doar 1,9 

miliarde euro, comparativ cu 4,84 miliarde de euro în 2019, dar deficitul contului 

curent a crescut cu peste 500 de milioane de euro, apropiindu-se de 11 miliarde de 

euro. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Tribunalul București obligă administrația Gradea să pună la dispoziție 

informațiile despre simulacrul de cercetare disciplinară împotriva fostei 

conduceri de la TVR Cluj! 

Tribunalul Municipiului București a admis în parte plângerea Sindicatului 

Român al Jurnaliștilor MediaSind împotriva conducerii Societății Române de 

Televiziune – SRTv, pentru simulacrul de cercetare disciplinară declanșat 

împotriva conducerii TVR Cluj, în urma avertizărilor publice făcute de către 

aceasta referitoare la o afacere imobiliară cu iz penal. (foto) 

Pentru clarificarea situației nelegale prin blocarea, în data de 1 octombrie 2020, a 

accesului reprezentantului SRJ MediaSind în calitate de observator în Comisia 

pentru cercetarea disciplinară și propunere a sancțiunii în cazul membrilor 

Comitetului TVR Cluj (amănunte aici: Caz flagrant de încălcare a dreptului la 

apărare în TVR: Observatorului MediaSind din Comisia de cercetare 

disciplinară a conducerii TVR Cluj i s-a blocat accesul în Televiziunea 

Națională! ),  SRJ MediaSind a solicitat șefei TVR, în baza Legii nr.544/2001, 

următoarele informații de interes public: 

1.     De ce jandarmii instituției au primit ordin să interzică accesul 

reprezentantului SRJ MediaSind să participe în calitate de membru-

observator la ședința Comisiei de cercetare disciplinară și propunere a 

sancțiunii programată pentru data de 1 octombrie 2020, ora 11,00, ședință în 

care s-a stabilit calendarul audierilor în urma solicitărilor salariaților 

cercetați? 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/cazflagrantdeincalcareadreptuluilaaparareintvrobservatoruluimediasinddincomisiadecercetaredisciplinaraaconduceriitvrclujis-ablocataccesulinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/cazflagrantdeincalcareadreptuluilaaparareintvrobservatoruluimediasinddincomisiadecercetaredisciplinaraaconduceriitvrclujis-ablocataccesulinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/cazflagrantdeincalcareadreptuluilaaparareintvrobservatoruluimediasinddincomisiadecercetaredisciplinaraaconduceriitvrclujis-ablocataccesulinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/cazflagrantdeincalcareadreptuluilaaparareintvrobservatoruluimediasinddincomisiadecercetaredisciplinaraaconduceriitvrclujis-ablocataccesulinteleviziuneanationala
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2.     La această ședință a participat sau a fost invitat și reprezentantul 

SPUSTV? 

3.     Care au fost motivele și criteriile desemnării dlui. avocat Alexandru 

Dumitrescu în Comisia de cercetare disciplinară și propunere a sancțiunii 

pentru cei 5(cinci) membri ai Studioului Teritorial Cluj, după 37 de zile de la 

înființarea comisiei, în condițiile în care  există deja nominalizată, ca membru 

cu drept de vot, coordonatoarea compartimentului juridic, dna Roxana 

Ionescu? 

4.     Având în vedere prevederile Ordonanței nr. 26/2012 privind unele 

măsuri de reducere a cheltuielilor publice care nu permit instituțiilor publice 

să angajeze servicii juridice dacă au în componență un compartiment juridic 

specializat, vă solicităm să ne puneți la dispoziție Hotărârea Comitetului 

Director și Decizia PDG care stabilește încheierea contractului de consultanță 

juridică cu dl. avocat Alexandru Dumitrescu pentru participarea la această 

comisie de cercetare disciplinară. 

5.     Care este suma achitată dlui. avocat Alexandru Dumitrescu de către 

SRTV pentru a reprezenta instituția în cercetarea disciplinară a conducerii 

Studioului Teritorial Cluj? 

6.     Având în vedere informațiile publicate în presă - 

https://newsweek.ro/investigatii/doina-cap-de-porc-gradea-asociata-cu-un-

liberal este adevărat că dl. Alexandru Dumitrescu a fost partener de afaceri a 

dnei. Doina Gradea în societatea GLOBAL PR PARTENR SRL și apoi 

consilier al dnei președinte – director general al SRTV în baza contractului de 

asistență juridică încheiat cu SPRL Dumitrescu și Dinu pentru consultanță 

juridică specializată pe activitatea de management al președintelui-director 

general sl SRTV? Dacă da, cum comentați posibilul conflict de interese în care 

s-ar afla în prezent dl. Alexandru Dumitrescu? 

7.     Este adevărat că persoana care coordonează comisia de cercetare 

disciplinară este aceeași cu cea care a întocmit referatul și raportul de 

sancționare? Dacă da, ce măsuri ați luat pentru soluționarea acestui posibil 

conflict de interese? 

https://newsweek.ro/investigatii/doina-cap-de-porc-gradea-asociata-cu-un-liberal
https://newsweek.ro/investigatii/doina-cap-de-porc-gradea-asociata-cu-un-liberal
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8.     Este adevărat că în comisie se află dl. Eduard Dârvariu, aceeași persoană 

care în data de 24 iunie 2019 și-a înaintat oficial demisia în fața membrilor 

Consiliului de Administrație al SRTV, a reprezentanților Federației Cultură 

și Mass-Media FAIR-MediaSind, a președintelui-director-general Doina 

Gradea, a secretarei CA și a coordonatoarei compartimentului juridic? Dacă 

da, explicați prezența acestuia în cadrul comisiei și modul în care a fost plătit 

în această perioadă. 

9.     Care a fost rațiunea pentru care referentul de specialitate-statistician din 

cadrul Oficiului Informații clasificate, fostul colonel STS dl. Adrian Fulea, a 

fost numit de președintele-director general al SRTV membru cu drept de vot 

în comisia în care sunt cercetați cei care au decis transmiterea Slujbei de Paște 

de la Mănăstirea Sfânta Ana Rohia? Există vreo implicare/solicitare din 

partea unui serviciu secret în această comisie sau a fost doar decizia proprie a 

președintelui-director general, în condițiile în care, potrivit Legii nr.544/2001, 

activitățile legate de instituțiile publice sunt considerate informații de interes 

public. 

Răspunsul președintelui-director general Doina Gradea a fost unul edificator 

pentru întregul său mandat lipsit de orice transparență managerială: cu excepția 

întrebării nr. 2, și anume că la această întâlnire nu și-a invitat nici măcar 

reprezentantul sindicatului său de casă, la celelalte întrebări a considerat că nu sunt 

informații de interes public. Aceasta nu a răspuns nici la întrebările despre 

angajarea fostului său partener de afaceri în calitate de avocat al comisiei, în 

condițiile în care prevederile legale interziceau acest lucru, motiv pentru care 

Tribunalul București a dispus ca TVR să răspundă la întrebările nr. 4 și 5, 

referitoare la activitatea consilierului-avocat Alexandru Dumitrescu! 

Este pentru prima oară în istoria Televiziunii Române când un întreg Comitet 

Director al unui studiou teritorial este cercetat disciplinar pentru că și-a îndeplinit 

misiunea publică prevăzută în legea de organizare și funcționare a SRTV. 

Conducerea TVR Cluj a semnalat o posibilă afacere imobiliară cu un teren 

aparținând stației, în valoare de peste un million de euro, fapt care a enervat la 

culme conducerea TVR de la București.  
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Din aceste motive, întreaga conducere a TVR Cluj fost schimbată ilegal cu oameni 

loiali șefei TVR (Șefa Televiziunii Române blochează activitatea studiourilor 

teritoriale prin numirea nelegală a comitetelor directoare!)  

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR) 

 

 DOCUMENT Ministerul Finantelor a publicat proiectul de OUG care 

prevede taierea voucherelor de vacanta, prorogarea majorarii pensiilor si 

limitarea calatoriilor studentilor 

Ministerul finantelor a publicat luni seara proiectul de OUG privind unele masuri 

fiscal-bugetare, precum si pentru modificarea si completarea unor acte normative. 

 

Documentul prevede toate masurile pe care le-a anuntat anterior premierul - 

neacordarea voucherelor de vacanta, prorogarea termenului de aplicare a Legii 

pensiilor si limitarea calatoriilor studentilor. Documentul ramane in consultare 

publica timp de zece zile. 

Proiectul de OUG privind masurile fiscal-bugetare propuse de Guvern 

 

Principalele masuri prevazute de Ordonanta de Urgenta: 

 

- Incepand cu data intrarii in vigoare a prezentei ordonante de urgenta, in anul 

2021, autoritatile si institutiile publice, indiferent de sistemul de finantare si de 

subordonare, inclusiv activitatile finantate integral din venituri proprii nu acorda 

vouchere de vacanta 

 

- Modificarea Legii nr. 127/2019 in sensul prorogarii datei de intrare in vigoare a 

aceste legi la 1 septembrie 2023. Astfel, in anul 2021 valoarea punctului de pensie 

se va mentine la nivelul de 1.442 lei, astfel cum a fost majorat cu 14% prin 

Ordonanta de urgenta a Guvernului nr. 135/2020, iar incepand cu anul 2022 

valoarea punctului de pensie se va majora cu rata medie anuala a inflatiei, la care 

se adauga cel mult 50% din cresterea reala a castigului salarial mediu brut realizat, 

cuantumul efectiv al majorarii si data de acordare urmand a se stabili prin legea 

bugetului asigurarilor sociale de stat 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sefateleviziuniiromaneblocheazaactivitateastudiourilorteritorialeprinnumireailegalaacomitetelordirectoare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sefateleviziuniiromaneblocheazaactivitateastudiourilorteritorialeprinnumireailegalaacomitetelordirectoare
https://s1.ziareromania.ro/?mmid=30843564ea008c3385
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- Abrogarea art. 5 din Ordonanta de urgenta a Guvernului nr. 131/2020 prin care s-

a instituit sporul de 30% la salariul de baza pentru personalul institutiilor 

prefectului implicat in activitati de prevenire si combatere a efectelor pandemiei de 

COVID-19. Aceasta masura a creat o situatie discriminatorie comparativ cu 

celelalte categorii de personal din institutii publice implicate in activitati de 

prevenire si combatere a efectelor pandemiei de COVID-19 si a generat 

nemultumiri in randul acestora 

 

- Se propune si modificarea art. 205 alin. (2) din 84 din Legea educatiei nationale 

nr. 1/2011, cu modificarile si completarile ulterioare, in sensul stabilirii dreptului 

studentilor inmatriculati la forma de invatamant cu frecventa, in institutiile de 

invatamant superior acreditate, in varsta de pana la 26 de ani, sa beneficieze, pe 

parcursul anului canedaristic, de tarif redus cu 50% pe mijloacele de transport local 

in comun, cu metroul, precum si pentru transportul intern auto, transport intern 

feroviar la toate categoriile de trenuri, clasa a II-a si transport intern naval 

 

Patronatele din Turism, mesaj despre "situatia dramatica": "Eliminarea voucherelor 

de vacanta inseamna distrugerea sectorului cu o suma ce depaseste 300 milioane de 

euro" 

 

- Se creeaza posibilitatea ca sumele ramase in sold pentru facilitatile de transport 

destinate utilizarii pentru studenti, sa poata fi alocate in anii urmatori pentru 

acordarea de burse tot pentru studenti, ca masuri de protectie sociala si in sprijinul 

acestora, avandu-se astfel in vedere necesitatea utilizarii acestor sume in mod 

judicios si tinand cont de principiul autonomiei universitare 

 

- Totodata, avand in vedere ca s-au incheiat contractele de management ale 

conducatorilor unitatilor de invatamant preuniversitar si avand in vedere iminenta 

organizarii concursurilor pentru ocuparea functiilor de conducere, cu consecinta 

incheierii unor noi contracte de management, se impun clarificari privind numarul 

de zile de concediu la care personalul de conducere din unitatile de invatamant 

preuniversitar si din unitatile conexe are dreptul, prin clarificarea si corelarea cu 

prevederile ce reglementeaza numarul de zile de concediu acordat personalului de  

https://ziare.com/stiri/transport/
https://ziare.com/economie/stiri-economice/patronatele-din-turism-mesaj-despre-situatia-dramatica-eliminarea-voucherelor-de-vacanta-inseamna-distrugerea-sectorului-cu-o-suma-ce-depaseste-300-milioane-de-euro-1661952
https://ziare.com/economie/stiri-economice/patronatele-din-turism-mesaj-despre-situatia-dramatica-eliminarea-voucherelor-de-vacanta-inseamna-distrugerea-sectorului-cu-o-suma-ce-depaseste-300-milioane-de-euro-1661952
https://ziare.com/economie/stiri-economice/patronatele-din-turism-mesaj-despre-situatia-dramatica-eliminarea-voucherelor-de-vacanta-inseamna-distrugerea-sectorului-cu-o-suma-ce-depaseste-300-milioane-de-euro-1661952
https://ziare.com/stiri/contracte/
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indrumare, conducere si control din inspectoratele scolare, in situatia neadoptarii 

acestor masuri s-ar incalca principiul securitatii raporturilor juridice menit sa 

asigure previzibilitatea situatiilor si a raporturilor juridice ce vor izvori din 

incheierea noilor contracte de management. 

 

- Se propune prorogarea pana la 1 aprilie 2022 a datei de intrare in vigoare a Legii 

nr. 195/2020 privind statutul personalului feroviar. Aceasta lege aproba pentru 

personalul feroviar, atat din cadrul institutiilor publice cat si din cadrul operatorilor 

economici cu capital majoritar de stat, drepturi de natura salariala si de asistenta 

sociala cu impact asupra bugetului de stat generat, in principal, de cresterea 

compensatiei serviciului public de transport feroviar de calatori si a cheltuielilor cu 

administrarea infrastructurii feroviare de circa 978 milioane lei. 

 

- Se propune modificarea art. 3^1 din Ordonanta de urgenta a Guvernului nr. 

3/2021 privind unele masuri pentru recrutarea si plata personalului implicat in 

procesul de vaccinare impotriva COVID-19 si stabilirea unor masuri in domeniul 

sanatatii, cu modificarile si completarile ulterioare, in vederea instituirii unui cadru 

legal general pentru organizarea de toate unitatile sanitare din cadrul ministerelor si 

institutiilor cu retele sanitare proprii din sistemul national de aparare, ordine 

publica si securitate nationala sa organizeze centre de vaccinare impotriva COVID-

19. Finantarea centrelor organizate suplimentar peste numarul aprobat prin 

Strategia de vaccinare impotriva COVID - 19 in Romania, se asigura de la bugetul 

de stat prin bugetele ministerelor si institutiilor cu retele sanitare proprii din 

sistemul national de aparare, ordine publica si securitate nationala. 

 

Ce se intampla cu gratuitatea privind transportul studentilor pe calea ferata. Citu: 

"Se modifica si se revine la 50%" 

 

Potrivit Ministerului, neadoptarea acestor masuri, in regim de urgenta, poate avea 

consecinte negative si ar genera: 

 

- un impact suplimentar asupra deficitului bugetului general consolidat, afectand 

sustenabilitatea finantelor publice, 

 

https://ziare.com/stiri/calatori/
https://ziare.com/stiri/securitate/
https://ziare.com/scoala/studenti/studentii-vor-avea-reducere-la-transportul-pe-calea-ferata-1661570
https://ziare.com/scoala/studenti/studentii-vor-avea-reducere-la-transportul-pe-calea-ferata-1661570


CNSLR Fratia |  Revista Presei 16 februarie 2021 15 

 

- intarzieri in adoptarea bugetului de stat si a bugetului asigurarilor sociale de stat 

pe anul 2021, afectand posibilitatile de finantare in anul 2021 a actiunilor de 

limitarea raspandirii coronavirusului SARS-CoV-2, precum si a masurilor in 

domeniul protectiei sociale in contextul situatiei epidemiologice, 

 

- majorarea cheltuielilor bugetare, ceea ce creeaza premisele unui dezechilibru 

bugetar, 

- posibile repercusiuni grave, data fiind necesitatea atingerii imunitatii colective, 

circa 70% din populatie sa fie protejata, pentru a permite ca pandemia sa fie sub 

control si in cele din urma, eradicata. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Senatul a dat undă verde pentru desființarea Institutului Revoluției Române 

Senatul a votat luni, desființarea Institutului Revoluției Române, condus de fostul 

președinte Ion Iliescu. Decizia a fost adoptată cu 80 de voturi „pentru”, 54 

„împotrivă” și 0 abțineri. Din conducerea institutului mai fac parte și Petre Roman 

și Gelu Voican Voiculescu. 

Senatorii au adoptat proiectul pentru aprobarea OUG nr.91/2019 privind 

desfiinţarea IRRD 1989, precum şi pentru abrogarea legii de înfiinţare a institutului 

a revenit în dezbatere la Senat, după ce forma trimisă la promulgare cu titlul "Lege 

pentru respingerea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr.91/2019 privind 

desfiinţarea IRRD 1989" a făcut obiectul unei sesizări de neconstituţionalitate, 

formulată de Guvern, cu obiecţii respinse de CCR, dar şi al unei cereri de 

reexaminare din partea preşedintelui Klaus Iohannis. 

În octombrie 2020, presedintele Klaus Iohannis a retrimis în Parlament Legea 

pentru respingerea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 91/2019 privind 

desființarea Institutului Revoluției Române din Decembrie 1989. 

Șeful statului argumenta reexaminarea precizând că institutul nu a reusit să-și 

dovedească utilitatea, ci "a generat, prin activitatea sa și contrar obiectivului sau 

stabilit prin lege, numeroase tensiuni și controverse în spațiul public". 
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Reamintim că în decembrie 2019, Guvernul PNL condus de Ludovic Orban a 

adoptat o ordonanță de urgență pentru desființarea Institutului Revoluției Române. 

Senatul este cameră decizională, legea merge la promulgare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Barna: Sperăm ca miercuri să votăm eliminarea pensiilor speciale pentru 

parlamentari 

Vicepremierul Dan Barna a declarat, luni, că liderii Coaliției au agreat ca proiectul 

de eliminare a pensiilor speciale pentru parlamentari să fie introdus pe ordinea de 

zi a plenului reunit al Camerei Deputaților și Senatului și votat, cel mai probabil, 

miercuri. 

El a precizat că situația pensiilor speciale este prioritară, însă pentru fiecare 

categorie beneficiară trebuie modificată câte o lege, ținând cont și de deciziile 

Curții Constituționale. Barna a precizat că o comisie va analiza această situație. 

PSD a cerut proiectul social-democraților pe ordinea de zi 

Purtătorul de cuvânt al PSD, Radu Oprea, a declarat luni că social-democraţii vor 

propune marţi, în şedinţa Birourilor permanente reunite ale Camerei Deputaţilor şi 

Senatului, introducerea pe ordinea de zi a proiectului privind eliminarea pensiilor 

speciale ale parlamentarilor. 

"Despre pensiile speciale ale parlamentarilor, ştiţi că PSD a depus proiectul de lege 

în Parlament. Am constatat ipocrizia celor din guvernarea de dreapta atunci când 

ne-am uitat cu atenţie în buget. Dacă şi dumneavoastră veţi face acelaşi efort, veţi 

vedea că în bugetul Camerei Deputaţilor şi al Senatului sunt prinşi banii pentru 

pensiile speciale ale parlamentarilor. Păi atunci să se hotărască. Când vorbesc 

serios despre acest subiect şi când nu? Noi solicităm, pentru că mâine dimineaţă 

(marţi dimineaţă - n.r.) este şedinţă de Birouri permanente reunite, să introducă pe 

ordinea de zi propunerea PSD pentru eliminarea pensiilor speciale ale 

parlamentarilor", a spus Oprea, citat de Agerpres, într-o conferinţă de presă după 

şedinţa Biroului Politic Naţional al PSD. 

El a adăugat că ar trebui ca Guvernul să aprobe, în următoarea şedinţă, o ordonanţă 

de urgenţă prin care să se elimine pensiile speciale. 
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Pe 2 februarie, vicepremierul Dan Barna declara, că se doreşte o abordare 

"raţională" în cazul pensiilor speciale, iar în săptămânile următoare Coaliţia 

majoritară doreşte convocarea unei şedinţe comune ale celor două Camere având 

ca obiectiv eliminarea pensiilor speciale ale parlamentarilor. 

"E adevărat, poziţia noastră, consecventă, este că ar trebui ca toate pensiile speciale 

să fie desfiinţate, aceasta este, însă, o abordare nerealistă. S-a încercat şi anul 

trecut, de câteva ori, perfect teatral de către vechiul Parlament, ştiindu-se clar că 

iniţiativa e neconstituţională. Abordarea noastră este cea raţională şi pragmatic 

realizabilă. Respectiv, pensiile speciale ale parlamentarilor, ne dorim ca în 

următoarele săptămâni (...), săptămâna aceasta, săptămâna viitoare să ajungem la 

plen comun şi să eliminăm pensiile speciale ale parlamentarilor, pentru că asta se 

poate face, nu are probleme de constituţionalitate. E foarte clar, modificăm 

Regulamentul parlamentarilor şi lucrurile devin foarte clare", a declarat Dan Barna, 

pe 2 februarie. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministerul Economiei și Ministerul Energiei au reușit să își împartă 

companiile din subordine 

În ședința Coaliției de luni, PNL și USR au reușit să se înțeleagă pe împărțirea 

companiilor între Ministerul Economiei și Ministerul Energiei, lucru esențial ca 

cele două entități să se separe. Reamintim că cele două ministere nu au reușit să se 

separe nici după o lună și jumătate din cauza unor companii pe care le doreau și cei 

de la PNL, și cei de la USR. În cele din urmă, partenerii de la guvernare au stabilit 

care dintre aceste companii să meargă la Economie (USR), și care la Energie 

(PNL). 

 

În subordinea Ministerului Economiei vor intra Inspecția de Stat pentru Controlul 

Cazanelor, Recipientelor sub Presiune și Instalațiilor de Ridicat (ISCIR), 

Conversmin și Iprochim. 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24578324-barna-dorim-ajungem-saptamana-viitoare-plen-comun-eliminam-pensiile-speciale-ale-parlamentarilor.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24578324-barna-dorim-ajungem-saptamana-viitoare-plen-comun-eliminam-pensiile-speciale-ale-parlamentarilor.htm
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La Energie merg Compania Națională pentru Controlul Cazanelor, Instalațiilor de 

Ridicat și Recipientelor sub Presiune (CNCIR), Agenția Nucleară și pentru Deșeuri 

Radioactive, Societatea Radioactiv Mineral Măgurele și Eurotest. 

 

Reamintim că Ministerul Economiei, Energiei și Mediului de Afaceri nu a reușit să 

se reorganizeze nici până acum, în sensul divizării, așa cum prevede OUG 212 din 

28 decembrie 2020. Actul normativ prevedea ca în termen de 30 de zile, miniștrii 

să propună Guvernului hotărârile privind reorganizarea, astfel încât să se înființeze 

Ministerul Energiei separat de Ministerul Economiei. Motivul: USR și PNL nu s-

au înțeles pe împărțirea unor companii, deși OUG 212/2020 este clară în ceea ce 

privește domeniile de care trebuie să se ocupe noile ministere. Așa au ajuns în 

dezbatere publică proiecte de înființare și organizare a celor două instituții, în 

anexe fiind trecute, și la un minister, și la celălalt, câteva entități, care reprezintă 

mărul discordiei. 

Ordonanța de Urgență prevede că se înființează Ministerul Energiei prin preluarea 

activităților, personalului aferent și patrimoniului corespunzător din domeniul 

energiei de la Ministerul Economiei, Energiei și Mediului de Afaceri. Printre 

altele, are atribuții în domeniul nuclear civil al gestionării deșeurilor radioactive și 

al managementului apei grele și în domeniul întreținerii și verificărilor tehnice 

periodice ale echipamentelor energetice. 

 

Practic, cele două entități își blochează una alteia proiectele de hotărâri privind 

organizarea și înființarea ministerelor. Proiectele de hotărâri se află pe circuitul de 

avizare, însă nu pot ajunge pe masa Guvernului câtă vreme sunt disputate cele 

cinci unități. 

 

Așa s-a ajuns în situația absurdă ca după o lună și jumătate după semnarea OUG 

212/2020 care obliga la reorganizare, miniștrii Claudiu Năsui și Virgil Popescu să 

își dispute niște companii. Ordonanța de Urgență 212 a fost semnată de ambii 

miniștri, ceea ce înseamnă că au fost de acord cu conținutul ei. De aceea este de 

neînțeles motivul pentru care este încălcat acest act normativ. 
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În acest moment, din cauza blocajului, Ministerul Energiei nu are personal propriu, 

nu are secretari de stat, nu are direcții, nu are atribuții. Este doar ministrul cu 

cabinetul său. Pentru inițierea unor acte normative trebuie implicată structura 

Ministerului Economiei. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 MJ: Stelian Ion - întâlnire cu ambasadorul Olandei; procesul de modificare 

a legilor Justiţiei şi a Codurilor - subiectele discutate 

Ministrul Justiţiei, Stelian Ion, s-a întâlnit, luni, cu ambasadorul Olandei în 

România, Roelof Van Ees, context în care au discutat despre procesul de 

modificare a legilor Justiţiei, dar şi a Codului penal şi a celui de procedură penală. 

 

Cooperarea bilaterală în domeniul justiţiei a fost unul dintre subiectele de discuţie, 

ambasadorul exprimând deschiderea Ministerului Justiţiei din Olanda pentru 

continuarea discuţiilor deja antamate. 

Noul Mecanism privind Statul de Drept, managementul strategic al sistemului 

judiciar, recuperarea creanţelor, precum şi criminalitatea privind mediul sunt 

subiectele care vor fi dezvoltate în dialogul bilateral, se precizează într-un 

comunicat al Ministerului Justiţiei transmis AGERPRES. 

 

"Consolidarea statului de drept la nivelul Uniunii Europene este o responsabilitate 

colectivă a noastră. Progresele înregistrate la nivel naţional produc valoare 

adăugată la nivelul întregii Uniuni. În acest context, sprijinul reciproc este foarte 

important'', a declarat ambasadorul. 

 

Potrivit sursei citate, oficialul olandez a fost interesat de procesul de modificare a 

legilor Justiţiei, a Codului penal şi a Codului de procedură penală, precum şi de 

calendarul care va fi urmat de Guvern, ministrul Justiţiei prezentând stadiul 

proiectului de lege privind desfiinţarea SIIJ, precum şi calendarul de finalizare a 

legilor justiţiei şi a proiectelor de lege privind modificarea celor două Coduri. De 

asemenea, a precizat că proiectele legilor Justiţiei vor fi transmise, spre aviz, 

Comisiei de la Veneţia şi GRECO. 
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"Discuţiile directe pe teme de interes pentru MCV şi Mecanismul Statului de Drept 

sunt foarte utile pentru noi. Să fiţi convinşi că veţi avea în mine un partener de 

discuţii deschis şi sincer. Modificarea legilor Justiţiei generează dialog între 

instituţiile din sistemul judiciar, pe de o parte, şi între acestea şi magistraţi, pe de 

altă parte, pentru a discuta şi identifica soluţiile legislative care să ducă la 

consolidarea independenţei şi eficienţei justiţiei din România", a declarat ministrul 

Justiţiei.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 OMV Petrom este interesată de gazele din apele ucrainene ale Mării Negre / 

Compania a încheiat un memorandum de înțelegere cu ucrainenii de la 

Naftogaz 

OMV Petrom şi Naftogaz au semnat un memorandum de înţelegere pentru a 

identifica proiecte comune de explorare şi producţie a gazelor în Ucraina, potrivit 

unui comunicat al Naftogaz, postat pe site-ul companiei ucrainene, potrivit 

Agerpres. Cele două companii vor începe analiza oportunităţilor de cooperare în 

blocurile offshore din apele ucrainene ale Mării Negre. Conform unei rezoluţii 

guvernamentale, Naftogaz a aplicat deja pentru 36 de acorduri speciale pentru 

explorarea acestor perimetre. Reamintim că OMV Petrom deține și jumătate din 

perimetrul Neptun din Marea Neagră, în zona românească. 

 

"Strategia noastră este de a ne extinde activităţile în regiunea Mării Negre. Ucraina 

este un pas natural pentru a ne adresa oportunităţilor din această zonă, în condiţiile 

în care această ţară are un potenţial mare de producţie a gazelor. Suntem încântaţi 

să începem să căutăm modalităţi de colaborare cu Nafttogaz şi ne concentrăm pe o 

cooperarea eficientă, cu beneficii de ambele părţi pentru ca aceste oportunităţi să 

meargă mai departe", a afirmat, la rândul său, Christopher Veit, membru al 

Directoratului OMV Petrom responsabil cu activitatea de upstream, citat de 

Agerpres. 

 

La rândul lor, reprezentanții Naftogaz au spus că un perimetru din Marea Neagră 

are un mare potențial. 
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"Anul trecut, Naftogaz a lucrat la identificarea de noi oportunităţi pentru 

explorarea şi dezvoltarea de noi perimetre de gaze în Ucraina. Odată cu câştigarea 

licenţei în perimetrul Yuzivska din Marea Neagră, care are un mare potenţial, 

precum şi odată cu potenţialul din vestul Ucrainei, Naftogaz îşi accelerează acum 

planurile de investiţii", a afirmat Otto Waterlander, directorul operaţional al 

companiei, citat de Agerpres. 

 

Acesta consideră că în condițiile în care a descoperit gazele din Marea Neagră din 

zona României, OMV Petrom are experienţă şi know-how în forajul offshore. 

 

Anul trecut, Naftogaz a prezentat noua sa strategie de dezvoltare, care are drept 

ţintă dublarea rezervelor companiei. Printre proiectele strategice se numără 

explorarea şi dezvoltarea zonelor din Marea Neagră, depozite de tight gas (un gaz 

neconvenţional - n.r.), regiunea Yuzivska şi vestul ţării. 

 

OMV Petrom explorează, împreună cu americanii de la ExxonMobil, blocul de 

mare adâncime Neptun Deep din Marea Neagră, estimat la 42 - 84 de miliarde de 

metri cubi de gaze. Decizia finală de investiţii este aşteptată la începutul anului 

viitor. 

 

Spre comparaţie, România produce în prezent circa 10-11 miliarde de metri cubi de 

gaze pe an. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Liberalizarea pieței energiei: Comisia Europeană cere autorităților române 

măsuri pentru informarea corectă a consumatorilor 

Consumatorii de energie trebuie informați cât mai clar că își pot schimba 

furnizorii, în urma liberalizării pieței, iar autoritățile trebuie să ia măsuri în acest 

sens, se arată într-o scrisoare a Comisiei Europene transmisă, la sfârșitul lunii 

trecute, Autorității Naționale de Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE) și 

Ministerului Energiei, potrivit surselor HotNews.ro.  
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În scrisoare se precizează că măsurile trebuie să vizeze furnizarea de informații 

către consumatori, în special despre dreptul lor de a alege alți furnizori, 

îmbunătățirea comparatoarelor de prețuri și limitarea barierelor în calea 

transferului de la un furnizor la altul. Această scrisoare a fost trimisă în contextul 

în care slaba informare a consumatorilor despre liberalizare a creat haos. 

Comisia Europeană arată că este necesară o monitorizare strictă a modului în care 

sunt aplicate principiile concurenței și modului în care sunt protejați consumatorii. 

Potrivit informațiilor HotNews.ro, Comisia Europeană va efectua o analiză privind 

activitatea ANRE, despre cum respectă legislația ca reglementator în energie. 

 

Din cauza slabei informări, multe persoane au avut surprize neplăcute la primirea 

facturilor care vizează consumul pe luna ianuarie. Cei care erau în regim 

reglementat până la 1 ianuarie 2021 și care au trecut automat în serviciul universal, 

la unul dintre furnizorii de ultimă instanță (ENEL, Electrica, CEZ, E.ON), au 

primit facturi mult mai mari decât în decembrie. Facturile sunt mai mari și decât 

cele ale persoanelor care au schimbat furnizorul. 

În ciuda a ceea ce cred unii consumatori, ultimul ordin emis de Autoritatea 

Națională de Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE) nu a amânat cu șase 

luni această scumpire, ci doar oferă posibilitatea furnizorilor de a veni cu 

discounturi, dacă doresc. Însă, chiar și cu aceste discounturi, tot vor plăti mai mult 

decât în decembrie. 

Aproximativ 90% dintre consumatori nu au știut în luna decembrie că de la 1 

ianuarie 2021 urmează să fie liberalizată piața energiei. Ulterior, după ce s-a creat 

haos, iar oamenii au început să ia cu asalt sediile furnizorilor, Autoritatea 

Națională de Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE) a venit cu un ordin 

menit să îndrepte lucrurile, dar care mai mult a creat confuzie. 

Un lucru asupra căruia ar trebui să insiste autoritățile este informarea 

consumatorilor. Dacă acest lucru nu a fost făcut la timp, marele responsabil pentru 

acest haos fiind ANRE. Cei care au avut de câștigat de pe urma acestui haos au fost 

furnizorii de ultimă instanță.  
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De altfel, un proiect de ordin, a fost elaborat de ANRE cu aceștia la masă, în 

întâlniri ascunse de alte părți interesate. Doar cu ei, nu și cu reprezentanții altor 

furnizori sau cu cei ai consumatorilor. 

Ce ar fi trebuit să știe de la bun început consumatorii, dacă ANRE ar fi fost 

preocupată de informarea lor: 

- Toți consumatorii care au fost trecuți automat în serviciul universal, la unul dintre 

furnizorii de ultimă instanță, vor plăti mai mult. Fără discount, prețurile sunt cu 

până la 26% mai mari față de discount. Cu discount, această diferență se mai 

reduce, însă nu cu mult. Discountul reprezintă diferența dintre prețul de serviciu 

universal și cea mai ieftină ofertă a furnizorului actual. Însă, această diferență este 

nesemnificativă. De exemplu, la Electrica Furnizare discountul poate fi de 1,3 lei la 

un consum de 100 KW, iar la E.ON este de zece bani. 

- Disconturile pentru ianuarie vor fi oferite în luna februarie, deoarece Ordinul 

ANRE a fost emis pe 20 ianuarie. Practic, acum, mulți consumatori s-au trezit cu 

facturi cu până la 26% mai mari față de decembrie și fără discounturi. 

- Mai avantajați sunt cei care au schimbat furnizorul, alegând cele mai ieftine 

oferte de pe piața concurențială. Unii furnizori au prezentat oferte cu prețuri mai 

apropiate de cele din decembrie. 

- Ultimul ordin al ANRE nu obligă furnizorii de ultimă instanță să ofere 

discounturi, așa cum cred unii consumatori. Oferă doar posibilitatea ca aceste 

discounturi să fie acordate benevol. 

- Consumatorii aflați acum în serviciul universal pot să încheie oricând un contract 

pe piața concurențială, fie cu actualul furnizor, fie cu altul. Nu există un termen 

limită pentru încheierea unui astfel de contract. 

HotNews.ro a explicat în mai multe rânduri că ultimul ordin al ANRE poate crea 

confuzie în rândul consumatorilor. În primul rând, contractele pot fi schimbate 

oricând, nu în 30 de zile sau 180. Pur și simplu oricând dorește consumatorul. În al 

doilea rând, nu este nevoie de ordin care să permită furnizorului să ofere 

discounturi. Reduceri de prețuri pot fi acordate oricând, nimic nu-i împiedică pe 

furnizori să facă acest lucru chiar și acum, fără ordin.  
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În al treilea rând, în cazul unor furnizori, precum Electrica și E.ON, discountul ar fi 

nesemnificativ, deoarece diferența dintre prețul de serviciu universal și cel al 

ofertei concurențiale este foarte mică. 

Ordinul nu ar face decât creeze o impresie falsă pe piață că acești furnizori oferă 

reduceri în avantajul consumatorilor, ceea ce ar fi, de fapt, un fel de reclamă 

gratuită făcută prin intermediul autorităților. 

Prin aceste așa-zise reduceri prevăzute în legislație, furnizorii de ultimă instanță ar 

putea fi puși în avantaj concurențial față de ceilalți furnizori. Se va induce 

consumatorului ideea că rămânerea la furnizorii de ultimă instanță ar însemna 

facturi mai mici, chiar dacă nu asta va fi realitatea. Acele reduceri pot fi chiar mai 

puțin avantajoase decât prețul oferit de alt furnizor. De exemplu, pentru un consum 

de 100 kWh/ lună în serviciul universal, diferența de preț ar fi de până în 2 lei în 

cazul Electrica și de 0,5 lei în cazul E.ON. Oferte cu valori mult mai mici față de 

serviciul universal sunt la Enel, însă acestea se adresează unui număr limitat de 

clienți, celor care vin de la alți furnizori. Oferta nu este valabilă pentru 

consumatorii din propriul portofoliu care sunt deja în concurențial și care plătesc 

facturi mai mari. 

Unii consumatori casnici se aflau încă din 2018 în piața liberă. Și pentru 

aceștia ar fi indicat să verifice dacă nu cumva ofertele actuale nu sunt mai 

rentabile decât contractele în vigoare. De exemplu, clienții Enel ar putea 

constata că vechile contracte concurențiale sunt mult mai costisitoare decât 

dacă ar încheia unul nou. Astfel, acești consumatori aflați deja pe piața liberă 

ar putea plăti mai puțin dacă ar încheia noi contracte. 

Astfel, până la urmă pentru un consumator din serviciul universal cea mai bună 

variantă rămâne în continuare semnarea unui contract concurențial, fie cu actualul 

furnizor, fie cu altul care are oferte mult mai bine. Încheierea unui contract cu un 

alt furnizor ar putea fi mai avantajoasă decât varianta primirii unei reduceri în 

serviciul universal. Ar putea fi o diferență chiar de 10 lei pentru un consum de 100 

kWh/ lună. 

Acești mari furnizori au moștenit portofoliile cu milioane clienți, odată cu 

privatizarea distribuțiilor. Adică, nu au primit de-a gata portofoliile de clienți, fără 

să depună eforturi precum furnizorii mai noi pe piață. 
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 Intră pe comparatorul de prețuri pentru a selecta oferta cea mai bună 

Informarea consumatorilor ar fi trebuit făcută cu mult timp înainte ca aceasta să 

aibă loc. ANRE ar fi putut să se implice dacă ar fi dorit, mai ales că unul dintre 

rolurile sale stabilite de lege este de informare și protecție a consumatorilor. Nu s-a 

întâmplat acest lucru. Dimpotrivă, a refuzat până în ultimele zile din 2020 să 

comunice pe acest subiect. De asemenea, comparatorul de prețuri a fost actualizat 

cu câteva zile înainte de liberalizare, până atunci fiind inutil. Ba, mai mult, a 

favorizat marii furnizori prin faptul că nu le-a impus să informeze eficient clienții 

că urmează să aibă loc o liberalizare, iar că cei care nu încheie contracte pe piața 

liberă vor rămâne în regim de serviciu universal, la prețuri mult mai mari decât 

cele din zona concurențială. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 IMM Invest 2021 și alte programe de garantare a creditelor pentru firme, 

impulsionate de UE 

Firmele mici și mijlocii (IMM) din România vor putea obține în anul 2021 tot mai 

multe credite bancare cu garanții de stat prin IMM Invest, IMM Leasing 

Echipamente și Utilaje și alte programe de garantare ca urmare a deciziei recente a 

Comisiei Europene de prelungire a Cadrului Temporar de Ajutor de Stat până la 

sfârșitul anului 2021. 

Fondul Național de Garantare a Creditelor pentru IMM (FNGCIMM) estimează în 

anul 2021 „dublarea numărului de finanțări, având la bază toate Programele 

aferente Planului Național de Investiții și Relansare Economică, din care 

menționăm: IMM Invest (continuare), Agro IMM Invest (program nou), 

IMM Leasing de Echipamente și Utilaje (program lansat inițial la finele 

anului 2020) și nu în ultimul rând IMM Factor (program care va susține 

cashflow-ul întreprinderilor mici și mijlocii)”. 

„Recent Comisia Europenă a anunțat decizia de prelungire a  Cadrului Temporar 

de Ajutor de Stat până la sfârșitul anului 2021, ceea ce ne îndreptățește să estimăm 

dublarea numărului de finanțări în baza programelor implementate în cadrul 

Planului Național de Invesțiii și Relansare Economică.  

https://www.anre.ro/ro/info-consumatori/comparator-de-tarife
https://www.bancatransilvania.ro/blog/educatie-financiara/cum-aplici-la-imm-invest/
https://intreb.bancatransilvania.ro/ce-este-imm-leasing-de-echipamente-si-utilaje/
https://intreb.bancatransilvania.ro/ce-este-imm-leasing-de-echipamente-si-utilaje/
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Valoarea totală a garanțiilor prevăzut a fi acordate in anul 2021, este de peste 18 

miliarde lei, la o pondere medie a garanțiilor la un nivel de 80%” - a menționat 

FNGCIMM, într-un comunicat remis StartupCafe.ro. 

În anul 2020, Fondul a acordat 92.241 garanții, cu o valoare de garantare de 

20,78 miliarde lei, ceea ce reprezintă 12,8% din numărul total de garanții, 

respectiv 28,4% din valoarea garanțiilor acordate de FNGCIMM în 18 ani de 

activitate. 

De la declanșarea crizei COVID-19, FNGCIMM a lansat 5 programe pentru a 

răspunde la provocările economico-financiare generate de către pandemia COVID-

19: 

1. Programul IMM Invest România 

Programul de susţinere a accesului întreprinderilor mici şi mijlocii la capital 

financiar MM Invest a fost lansat de FNGCIMM cu scopul de a sprijini IMM-urile 

afectate semnificativ de criza COVID-19  să își asigure lichiditățile pentru 

derularea activității curente sau pentru investiții. 

Impactul Programului IMM Invest România în Economia țării în anul 2020, în 

doar 6 luni de la implementare, se poate sumariza prin:   

 10% din mediul de afaceri din perspectiva veniturilor au aderat la Program; 

 derularea programului prin 21 de bănci; 

 acordarea unui număr record de finanțări totale de 25.586; 

 o valoare totală finanțată de catre instituțiile bancare de peste 15 mld lei; 

 asigurarea continuității locurilor de muncă a unui număr de 443.097 de 

angajați. Potrivit INS la finele anului 2019 numărul de șomeri înregistrați era 

de 374.405. În situația în care Programul nu era în vigoare și în derulare, rata 

șomajului s-ar fi dublat în anul 2020; 

 Total contribuții muncă (CASS, CAS, Impozit Venit, CAM) = 7,7 mld lei; 

 TVA Net plătit = 3,6 mld lei; 

 Impozit venit / profit = 1,6 mld lei; 

https://www.bancatransilvania.ro/blog/educatie-financiara/cum-aplici-la-imm-invest/
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 TOTAL IMPOZITE ȘI TAXE = 12,9 mld lei 

„Garanțiile acordate prin Programul IMM Invest România sunt deja acoperite prin 

taxele și impozitele plătite de aceste companii în 2019 (înainte de pandemie)” - 

menționează Fondul de garanatre. 

Pentru perioada 2021-2025, FNGCIMM estimează că firmele care au beneficiat de  

Programul IMM Invest România vor aduce un impact fiscal prin taxe și contribuții 

plătite de 56,1 mld lei, ceea ce este de 22 ori mai mult decât nivelul maxim al 

garanțiilor executate în cel mai pesimist scenariu (rata creditelor neperformante 

pentru creditele IMM Invest poate ajunge până în anul 2025 la maxim 20%, 

comparativ cu nivelul actual de 4% raporat de BNR pe întreg sistemul bancar). În 

cazul multiplicatorului cash raportul dintre taxe plătite:garanții executate este de 

1:22. Altfel spus, prin Programul IMM Invest România, nu au existat sume 

cheltuite, dimpotriva se vor genera venituri suplimentare în perioada 2021-2025 la 

Bugetul de Stat. 

  

Din punct de vedere al finanțării sectoarelor de activitate ale întreprinderilor mici 

și mijlocii care au aplicat, Programul IMM Invest România a susținut (așa cum 

reiese din bazele de date ale FNGCIMM) în principal următoarele coduri CAEN: 

 4120    Lucrări de construcții a clădirilor rezidențiale și nerezidențiale 

 4941    Transporturi rutiere de mărfuri 

 0111    Cultivarea cerealelor (exclusiv orez), plantelor leguminoase și a 

plantelor producatoare de semințe oleaginoase 

 4673    Comerț cu ridicata al materialului lemnos și a materialelor de 

construcție și echipamentelor sanitare 

 5610    Restaurante 

După mărimea întreprinderilor mici și mijlocii care au beneficiat de finanțări în 

cadrul Programului IMM Invest România, imaginea se prezintă astfel: 

 52% întrepinderi aflate în categoria Micro (0-9 angajați); 

 38% întreprinderi aflate în categoria Mici (10-49 angajați); 
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 10% întreprinderi aflate în categoria Mijlocii (50-249 angajați). 

La data de 31.12.2020, ajutorul de stat acordat beneficiarilor Programului IMM 

Invest România însumează: 

 Dobânzi aferente creditelor utilizate: 102 milioane lei 

 Comisioane de administrar: 48,54 milioane lei 

 Comisioane de risc:140,68 milioane lei 

IMM Invest - întrebări și răspunsuri la BT 

2. Facilități pentru creditele acordate anumitor categorii de debitori 

În programul înființat în baza OUG nr. 37/2020, rolul FNGCIMM este de a garanta 

creditorilor sumele reprezentând dobânzi amânate la plată și de a prelua riscul 

neîndeplinirii obligațiilor ce le revin debitorilor. De la implementarea acestei 

facilități, FNGCIMM a emis scrisori de garantare pentru 24 bănci, cu o valoare 

totală a angajamentului de garantare de 25.18 milioane lei, reprezentând dobânzi 

datorate de 47.212 debitori persoane fizice și a 112 IMM-uri. 

3. Programul Noua Casă 

Continuator al programului Prima Casă, operaționalizat în partea a doua anului 

2020, Programul Noua Casă a contribuit la deblocarea creditului ipotecar prin 

facilitarea accesului persoanelor fizice la achiziția unei locuințe prin contractarea 

de credite garantate de stat. Împreună, cele două programe, Prima Casă, și Noua 

Casă sunt responsabile de acordarea a 16.102 garanții, pentru credite de 

aproximativ 3,6 miliarde lei. De la data de 17.09.2020, când a fost încărcată prima 

solicitare de garantare pe Noua Casă, au fost acordate 7.882 garanții, în valoare de 

999,3 milioane lei, ce susțin finanțări în valoare de 1,95 miliarde de lei. 

Aceste cifre demonstrează că noul program este adaptat necesităților de locuire 

actuală și răspunde dorinței românilor de a avea acces la o locuință în proprietate, 

cu un confort sporit. Programul este digitalizat prin utilizarea aplicației web-plafon 

și a semnăturii electronice și are un plafon total de garantare alocat în anul 2021 de 

1,5 miliarde lei. 

 

https://intreb.bancatransilvania.ro/imm-invest/
https://www.fngcimm.ro/programul-privind-acordarea-facilitatilor-pentru-creditele-acordate-de-institutii-de-credit-si-ifn
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4. Programul IMM Leasing Echipamente și Utilaje 

Acest program este operațional, iar numărul mare de operatori de leasing financiar 

care s-au înscris în program arată că acest instrument financiar nou este necesar 

IMM-urilor pentru a putea achiziționa bunuri mobile noi sau second-hand și 

asigură fluxurile financiare necesare prin operațiuni specifice de sell-and-lease-

back. 

Programul IMM Leasing urmează să fie digitalizat prin utilizarea aplicației web-

plafon și a semnăturii electronice. Plafonul total de garantare alocat pentru anul 

2021 este de 4 miliarde lei, iar bugetul schemei de ajutor de stat este de 78,1 

milioane lei. 

5. IMM Factor 

Programul susține accesul IMM-urilor la finanțarea creditului comercial. Prin IMM 

Factor, FNGCIMM acordă garanții de stat în favoarea fiecărui beneficiar eligibil 

pentru finanțările de tip factoring cu regres, acordate de bănci pe baza facturilor, în 

cadrul unui plafon de finanțare cu caracter reînnoibil, garantat de către stat, prin 

Ministerul Finanţelor Publice. 

La fel ca toate programele noi lansate și acest program va fi complet digitalizat 

prin utilizarea aplicației web-plafon și a semnăturii electronice. Programul este 

operațional, urmând să producă rezultate în perioada următoare.Plafonul total al 

garanțiilor care pot fi acordate în cadrul Programului în anul 2021 este de 1 miliard 

de lei, bugetul schemei de ajutor de stat este de 43 milioane lei, iar numărul total al 

beneficiarilor este estimat la 1000 de IMM-uri. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Klaus Iohannis merge la Patriarhie: întâlnire cu Patriarhul Daniel 

Președintele Klaus Iohannis va merge la Reședința Patriarhală acolo unde va avea 

o întâlnire cu Patriarhul Bisericii Ortodoxe Române, Preafericitul Părinte Daniel. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

https://www.bancatransilvania.ro/bt-social-media-newsroom/stiri/bt-leasing-faciliteaza-accesul-imm-urilor-la-tehnologie-printr-un-nou-program-guvernamental/
https://www.fngcimm.ro/imm-factor
https://www.fngcimm.ro/imm-factor
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 România, țara rablelor pe patru roți. 70 la sută din poluare este dată de 

trafic 

Opt din zece mașini înmatriculate în România sunt mai vechi de zece ani Foto: 

Guliver/GettyImages 

Opt din zece mașini care circulă azi pe străzile din România sunt mai vechi de 10 

ani, potrivit datelor oficiale ale Direcției de Înmatriculări. Iar numărul rablelor 

crește anual, ținând cont că românii sunt mari amatori de mașini la mâna a doua. În 

privința mașinilor electrice nepoluante, ritmul de achiziție este extrem de lent. 

„Adineaori am pornit mașina, așa, fum frumos! Și zgomotul, poate îl auziți! 

Pistoane, injectoare, pompă” - spune șoferul. Această mașină, din 2001, îi dă mari 

bătăi de cap proprietarului. Dâra de fum pe care o lasă în urmă face ca aerul din 

spatele mașinii să fie imposibil de respirat. 

Iar astfel de exemple sunt la tot pasul în tot mai multe orașe. 

„Noi ne raportăm acum la 50 de micrograme pe metru cub. În mod normal, trebuia 

să ne raportăm la 20 de micrograme pe metru cub, particule în suspensie, poluarea 

din atmosferă, pe înțelesul tuturor. Față de aceste 50 de micrograme, noi avem cel 

puțin 100 zilnic. Am ajuns și la 400 sau 350, în anumite zone am avut depășiri și 

de 7 ori, acum 10 zile, la Piața Sudului”, spune Dan Trifu, președintele organizației 

Eco Civica. 

Șefii serviciului Permise spun că la începutul lui 2021 în România erau 

înmatriculate aproape 9 milioane de mașini. Aproape 80% din ele sunt mai vechi 

de 10 ani. 

În Capitală, circulă zilnic aproape 2 milioane de autoturisme și este de înțeles de 

ce senzorii care măsoară calitatea aerului arată poluare masivă pe marile bulevarde. 

„Recunosc că și eu mi-am luat o mașină destul de veche, doar ca să învăț să 

conduc. Este din 2006 și am dat în jur de 2.000 de euro pe ea. Cred că este mult 

prea mult trafic în București și poluarea este una foarte mare”, recunoaște o tânără. 

În București sunt înmatriculate aproape 1,7 milioane de autoturisme. Doar 1 la sută 

sunt autoturisme electrice, nepoluante. 
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„Institutul de Sănătate Publică a făcut un studiu în anul 2000 și lucrurile sunt 

clare. Cam 70 la sută din poluare este dată de trafic și procentul de 30 la sută este 

completat de centralele electrotermice, activitățile economice și arderile 

necontrolate”, spune Dan Trifu. 

Speciliștii spun că o mașină veche, fie și bine întreținută, poluează din cauza 

uzurii. 

„Intervin și scurgerile de ulei, scurgeri de carburant din cauza faptului că piesele 

sunt învechite, garniturile și tot ce înseamnă sistem de alimentare și de ungere cu 

ulei a motorului - ele sunt îmbătrânite și își pierd din eficiență”, explică Sorin Ene, 

pilot. 

Bucureștiul este cea mai poluată capitală din Uniunea Europeană și unul dintre cele 

mai poluate orașe din Europa. De altfel, a intrat în procedură de sancționare la 

Bruxelles. Vizate sunt, de asemenea, Brașov, Iași și Cluj, tot pentru depășiri 

constante de particule nocive fine din aer. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ministerul de Externe amintește că de astăzi Marea Britanie înăsprește 

condițiile de intrare pe teritoriul Angliei. Pe lângă autoizolarea de zece zile, 

cei care intră în țară trebuie să facă două teste pentru coronavirus. 

Ministerul Afacerilor Externe precizează că Marea Britanie a revizuit condițiile de 

intrare pe teritoriul Angliei, în contextul pandemiei de COVID-19. Noile măsuri 

intră în vigoare din data de 15 februarie 2021. 

Astfel, începând de azi, potrivit Ministerului de Externe, toate persoanele supuse 

măsurii de autoizolare sunt obligate să efectueze, suplimentar, în intervalul de 10 

zile, două teste moleculare pentru depistarea infecției cu virusul SARS-CoV-2. 

Primul test trebuie efectuat în cea de a doua zi de la sosire, iar cel de-al doilea va fi 

efectuat în a opta zi de la sosire. 

Costurile aferente testării sunt suportate de către persoanele în cauză, iar 

programarea pentru testare trebuie efectuată înaintea călătoriei. 
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În situația în care unul dintre cele două teste este pozitiv, perioada de autoizolare se 

prelungește cu încă 10 zile de la momentul testării. 

Totodată, MAE reamintește că celelalte măsuri privind condițiile de intrare în 

Anglia rămân în vigoare. Astfel, toate persoanele care sosesc în Anglia sunt 

obligate: 

 să completeze înainte de/la sosire Formularul de localizare (Passenger 

Locator Form). 

 să prezinte un test cu rezultat negativ pentru infecția cu virusul SARS-CoV-

2, efectuat într-un laborator autorizat, cu maximum 72 de ore înainte de 

începerea călătoriei. 

 să se autoizoleze pentru o perioadă de 10 zile la adresa declarată înainte 

de/la sosire în Formularul de localizare (Passenger Locator Form). 

Săptămâna trecută guvernul britanic anunța că persoanele care sosesc în Anglia din 

”zone roșii” și încalcă regulile de carantină riscă până la 10 ani de închisoare și 

amenzi de până la 10 mii de lire sterline. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Comisia Europeană lansează un program menit să studieze mutaţiile 

coronavirusului 

Comisia Europeană va lansa miercuri un program menit să studieze mutaţiile 

coronavirusului, a dezvăluit preşedinta Comisiei, Ursula von der Leyen, într-un 

interviu acordat pentru ediţia de marţi a cotidianului financiar francez Les Echos, 

notează AFP. 

Numit "Hera incubator", noul program "va reuni companii farmaceutice, 

autorităţi sanitare, oameni de ştiinţă şi Comisia Europeană, cu importante 

fonduri dedicate", a afirmat ea, fără să precizeze sumele. 

 

https://www.biziday.ro/anglia-guvernul-anunta-ca-persoanele-care-sosesc-in-tara-din-din-zonele-rosii-si-incalca-regulile-de-carantina-risca-pana-la-10-ani-de-inchisoare-si-amenzii-de-pana-la-10-de-mii-de/
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"De acum înainte, şi în paralel cu eforturile asupra vaccinurilor actuale, trebuie 

să ajutăm producătorii să dezvolte capacităţi de producţie" pentru "vaccinuri din 

generaţia a doua", a detaliat Ursula von der Leyen în acest interviu, explicând că 

"aceste mutaţii ne îngrijorează foarte mult". 

Bruxelles şi-a anunţat deja intenţia de a lansa o nouă agenţie europeană, Health 

Emergency Response Authority (HERA, Autoritatea pentru reacţii sanitare de 

urgenţă), pentru a lupta împotriva viitoarelor pandemii şi o coordonare mai bună 

între cei 27. 

În ceea ce priveşte introducerea pe piaţă a unor noi vaccinuri capabile să răspundă 

mai bine la mutaţiile COVID-19, comisarul european pentru sănătate, Stella 

Kyriakides, a anunţat duminică o accelerare a procedurii de autorizare de către 

Agenţia Europeană pentru Medicamente (EMA). 

Pe de altă parte, preşedinta executivului european a mai lansat în acest interviu un 

apel la "dezvoltarea unor parteneriate mai sistematice între laboratoare, cu o 

partajare controlată a licenţelor, dincolo de etapa unică de îmbuteliere". 

(Sursa: Agerpres) 

 

 „Pașaportul de vaccinare” provoacă disensiuni în UE / Ce țări sunt pentru și 

care se opun până acum 

Ţările din Uniunea Europeană iau tot mai mult în considerare utilizarea dovezii de 

vaccinare împotriva COVID-19 ca „paşaport de vaccinare”, dar ideea este 

controversată, scriu AFP și Agerpres. 

Destinaţiile de vară susţin ideea 

 

Majoritatea ţărilor însorite din sudul UE, care depind de turism, sunt pentru. Luna 

trecută, Grecia - în speranţa că va salva domeniul turismului - a cerut Comisiei 

Europene să permită utilizarea „certificatelor de vaccinare” pentru călătorii în UE. 

În afară de asta, Grecia a semnat luni un acord cu Israelul pentru a le permite celor 

vaccinaţi deplasările între cele două ţări. 

 

Între cele 27 de state membre ale UE continuă însă discuţiile privind regulile 
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comune şi datele pacienţilor care trebuie comunicate pentru recunoaşterea 

reciprocă a certificatelor de vaccinare. Până acum nu s-a ajuns la o poziţie comună 

privind drepturile care ar putea fi conferite de astfel de certificate. 

 

Spania, care este de asemenea dornică să primească din nou turişti, nu a lansat 

deocamdată un paşaport de vaccinare, dar ministrul de externe, Arancha Gonzales 

Laya, consideră că ar fi „un element foarte important pentru restabilirea în 

siguranţă a mobilităţii”. 

 

Şi Italia consideră că un astfel de document ar putea deschide mai rapid calea către 

„activităţi normale”, aşa cum s-a exprimat oficialul responsabil de gestionarea 

urgenţei sanitare, Domenico Arcuri. 

 

Nordicii sunt aproape convinşi 

 

Suedia şi Danemarca au anunţat deja certificate electronice care ar putea permite 

purtătorilor să călătorească în străinătate, să intre în stabilimente sportive sau 

culturale ori - în cazul Danemarcei - să ia masa în restaurante. 

 

Islanda, care nu este membră a UE, dar are legături cu aceasta ca parte a Spaţiului 

Schengen, a început să emită certificate digitale în ianuarie, în vederea facilitării 

deplasărilor internaţionale. 

 

În Estonia, cei care pot dovedi la intrare că sunt vaccinaţi sau deţin un test COVID-

19 negativ sunt scutiţi de carantină. O firmă locală, Guardtime, a început o schemă 

pilot de certificare, iar ţara colaborează cu Organizaţia Mondială a Sănătăţii pentru 

dezvoltarea la nivel internaţional. 

În principiu, OMS susţine certificatele de vaccinare pentru a monitoriza mai bine 

imunizarea, dar critică ideea utilizării lor ca o condiţie pentru călătorii. 
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Pentru alţii este prea devreme 

 

Franţa a exprimat rezerve privind utilizarea certificatelor de vaccinare ca indiciu al 

siguranţei activităţilor practicate înaintea pandemiei. 

 

„Nu toată lumea are acces la vaccinuri. Şi nu ştim dacă acestea împiedică 

transmiterea”, a declarat în ianuarie ministrul sănătăţii, Olivier Veran. Dezbaterea 

trebuie să înceapă „peste câteva luni”, a spus el. 

 

Şi Germania se opune acordării de privilegii faţă de restul populaţiei pentru o 

minoritate vaccinată. Nu exclude însă impunerea unei astfel de cerinţe în sectorul 

privat. 

 

„Dacă un proprietar de restaurant doreşte să deschidă numai pentru persoanele 

vaccinate, va fi dificil de interzis asta conform legislaţiei curente”, a declarat 

ministrul justiţiei, Christine Lambrecht. 

 

Polonia nu ia în considerare deocamdată un „paşaport de vaccinare”, deşi dispune 

de o aplicaţie pentru smartphone care arată starea celor vaccinaţi şi care permite 

deţinătorilor să evite carantina la sosirea în ţară. 

 

Guvernul Belgiei, de asemenea, este împotriva condiţionării activităţilor de 

„paşapoartele” de vaccinare. Pentru călătorii, urmăreşte recomandările la nivelul 

UE şi cele ale OMS. 

 

În întreaga Uniune Europeană, se vaccinaseră complet cu două doze, până miercuri 

10 februarie, cel puţin 5,5 milioane de oameni, adică 1,2% din populaţie, conform 

datelor oficiale naţionale colectate şi sintetizate de AFP. 

 

Cel puţin 12,8 milioane de oameni - 2,8% din populaţia Uniunii - primiseră cel 

puţin o doză, care asigură o imunitate parţială la coronavirus. 

(Sursa: Agerpres) 

 


